

## Содержание /Content

**КОЛОНКА РЕДАКТОРА.....6**

### **БИОЛОГИЯ**

**Санников С.Н.**

Лес и человек: быть или не быть?.....9

**Усольцев В.А., Цепордей И.С., Часовских В.П., Осмирко А.А.**

Аддитивные региональные модели фитомассы деревьев и древостоев Евразии. Сообщение 1: род *Larix* Mill.....16

**Усольцев В.А., Цепордей И.С., Часовских В.П., Осмирко А.А.**

Аддитивные региональные модели фитомассы деревьев и древостоев Евразии. Сообщение 2: род *Betula* L.....35

**Усольцев В.А., Цепордей И.С., Часовских В.П., Осмирко А.А.**

Аддитивные региональные модели фитомассы деревьев и древостоев Евразии. Сообщение 3: род *Populus* L .....55

**Усольцев В.А., Цепордей И.С., Часовских В.П., Осмирко А.А.**

Аддитивные региональные модели фитомассы деревьев и древостоев Евразии. Сообщение 4: род *Quercus* L.....74

### **ЭКОЛОГИЯ**

**Чернышев Л.А., Старцева Т.А., Михайленко Д.Ю.**

Экологическая проблема отработанных моторных масел.....91

### **ЭКОНОМИКА**

**Помыткина Л.Ю., Богословская О.А., Маркварт К.Е.**

Конкурентоспособность товара как концепция маркетинговой стратегии предприятия.96

**Помыткина Л.Ю., Кокоша В.Ф., Сипатова А.В.**

Применение метода анализа иерархий в установлении цен на товары длительного пользования.....102

### **НАУКИ О ЗЕМЛЕ**

**Литовский В.В.**

Гравиогеография рек западного склона Урала. Часть I. Реки бассейна Карского моря..109

**Литовский В.В.**

Гравиогеография рек западного склона Урала. Часть II. Реки бассейна Печоры.....124

**EDITORIAL BOARD COLUMN.....6**

### **BIOLOGY**

**Sannikov S.N.**

Forest and people: To be or not to be?.....9

**Usoltsev V.A., Tseporday I.S., Chasovskikh V.P., Osmirko A.A.**

Additive regional models of tree and stand biomass for Eurasia. Message 1: genus *Larix* sp. ....16

**Usoltsev V.A., Tseporday I.S., Chasovskikh V.P., Osmirko A.A.**

Additive regional models of tree and stand biomass for Eurasia. Message 2: genus *Betula* sp. ....35

**Usoltsev V.A., Tseporday I.S., Chasovskikh V.P., Osmirko A.A.**

Additive regional models of tree and stand biomass for Eurasia. Message 3: genus *Populus* sp. ....55

**Usoltsev V.A., Tseporday I.S., Chasovskikh V.P., Osmirko A.A.**

Additive regional models of tree and stand biomass for Eurasia. Message 4: genus *Quercus* sp. ....74

### **ECOLOGY**

**Chernyshev L.A., Startseva T.A., Mikhailenko D.Yu.**

Environmental problem of used motor oils.....91

### **ECONOMY**

**Pomytkina L.Yu., Bogoslovskaya O.A., Markvart K.E.**

Competitivness of goods as a concept of the marketing strategy of an enterprise.....96

**Pomytkina L.Yu., Kokosha V.F., Sipatova A.V.**

Application of the method of hierarchy analysis in the pricing of durable goods.....102

### **EARTH SCIENCES**

**Litovskiy V.V.**

Gravitational geography of rivers. The western slope of the Ural Mountains. Part I. River basin of the Karsk sea.....109

**Litovskiy V.V.**

Gravitational geography of rivers. The western slope of the Ural Mountains. Part II. The basin of Pechora river.....124

<p><b>КУЛЬТУРОЛОГИЯ</b></p> <p><b>Моисеев Н.А.</b> О смысле жизни.....132</p> <p><b>Шевелев И.Ш.</b> Звук и пространство.....151</p> <p><b>Линник Ю.В.</b> Полимусейон (концепция – структура – перспектива).....161</p> <p><b>Московкин В.В.</b> Из цикла «Вселенский Домострой» (часть 4) .....170</p> <p><b>ПОЛИТОЛОГИЯ</b></p> <p><b>Куваев В.М.. Лебедовская Д.С.</b> «Особый путь» России: состоится ли рывок в будущее?.....189</p> <p><b>Модестов С.А., Сунцова Е.А.</b> Правовое регулирование проведения военно-полицейских операций.....193</p> <p><b>ДИСКУССИОННЫЙ КЛУБ</b></p> <p><b>Усольцев В.А.</b> Преамбула от редактора.....201</p> <p><b>Письмо А.А. Клёсова от 9 июня с.г. по поводу статьи А. Смирнова</b>.....202</p> <p><b>Клёсов А.А.</b> Что говорит Google Scholar о пчёлах и их вкладе в науку.....206</p> <p><b>Клёсов А.А.</b> Клим Шариков рассуждает о ДНК-генеалогии.....212</p> <p><b>Неруш Б.А.</b> Образование (о ничтожности финансовой науки).....232</p> <p><b>Сунцова Е.А., Дмитриев А.Н.</b> Правовое утешение как элемент правового сознания гражданского общества при формировании российской правовой государственности.....237</p> <p><b>РЕПЛИКА</b></p> <p><b>Усольцев В.А.</b> О ложке дёгтя в бочке мёда (взгляд на книгу А. Чудакова «Ложится мгла на старые ступени.- М., 2018»: с точки зрения лесника и не только...).....242</p> <p><b>Приложение</b>.....247</p>	<p><b>CULTURAL STUDIES</b></p> <p><b>Moiseev N.A.</b> On the meaning of life.....132</p> <p><b>Shevelev I.S.</b> Sound and space.....151</p> <p><b>Linnik Yu.V.</b> Polymuseyon (concept-structure-perspective).....161</p> <p><b>Moskovkin V.V.</b> From the series «Oecumenical Domostroy» (part 4).....170</p> <p><b>POLITICAL SCIENCE</b></p> <p><b>Kuvaev V.M., Lebedovskaya D.S.</b> “Special way” of Russia: will be a breakthrough into the future?.....189</p> <p><b>Modestov S.A., Suntssova E.A.</b> Legal regulation of military-police operations.....193</p> <p><b>DISCUSSION CLUB</b></p> <p><b>Usoltsev V.A.</b> Preamble by the editor.....201</p> <p><b>Letter by A.A. Klyosov dated 9 June c.y. on the article by A. Smirnov</b>.....202</p> <p><b>Klyosov A.A.</b> What Google Scholar says of the bees and their contribution to science.....206</p> <p><b>Klyosov A.A.</b> Klim Sharikov talks about DNA-Genealogy...212</p> <p><b>Nerush B.A.</b> Education (about negligible financial science)... .....232</p> <p><b>Suntssova E.A., Dmitriev A.N.</b> Legal consolation as an element of legal consciousness of civil society in the formation of the Russian legal state.....237</p> <p><b>REMARK</b></p> <p><b>Usoltsev V.A.</b> About a fly in the ointment (a look at the book by A. Chudakov “Murk lieing on the old steps. - M., 2018”: from the point of view of the forester and not only...).....242</p> <p><b>Addendum</b>.....247</p>
--	--